

MAGISTRATSABTEILUNG 23 Wirtschaft, Arbeit und Statistik

MA 23 – Wirtschaft, Arbeit und Statistik

Dezernat Statistik Wien

1010 Wien, Volksgartenstraße 3

Telefon: +43-1-4000-88615

E-Mail: post@ma23.wien.gv.at

Der Bedarf an aktuellen Informationen wächst. Die Entwicklung zur Informations- und Wissensgesellschaft stellt die moderne Verwaltung vor große Herausforderungen. Die Bereitstellung von sachadäquaten und objektiven Informationen ist daher eine Grundvoraussetzung für Empfehlungen und kritische Evaluierungen im Bereich Politik, Wirtschaft und Verwaltung. Die MA 23 bietet professionelle Dienstleistungen an, mit dem Ziel die Entwicklung des Wirtschaftsstandortes Wien mit neuen Perspektiven zu unterstützen.

Dezernat Wirtschaft und Arbeit

Das Dezernat Wirtschaft und Arbeit reflektiert Fragen zur wirtschaftlichen Entwicklung und setzt inhaltliche Akzente zu Arbeitsmarkt und Forschung, Technologie und Innovation. Darüber hinaus wird die Wiener Fachhochschulförderung abgewickelt.

- Wir analysieren die aktuelle wirtschaftliche Lage des Standorts Wien und erarbeiten entsprechende Handlungsempfehlungen.
- Wir erstellen gemeinsam mit externen Institutionen Wirtschaftspotenzialanalysen, etwa in den Bereichen Informations- und Kommunikationstechnologien, Life Sciences oder Photonik.
- Wir sind für Förderungen der Wiener Fachhochschulen zuständig, die im Rahmen von Wettbewerbsverfahren zur Unterstützung innovativer Projekte vergeben werden.

www.wien.gv.at/wirtschaft/standort

www.wien.gv.at/forschung

Dezernat Statistik Wien

Auf Basis bundes- und landesgesetzlicher Rechtsgrundlagen werden durch das Dezernat Statistik Wien statistische Informationen erhoben, verarbeitet, ausgewertet und veröffentlicht. Diese bieten den Bürgerinnen und Bürgern, der Verwaltung, Wirtschaft, Politik und Wissenschaft objektive Informationen über die demographische, soziale und wirtschaftliche Situation der Bundeshauptstadt Wien.

- Wir positionieren uns als Statistik-Dienstleister im Magistrat und stellen als Landesstatistik Wien die Vertretung in den Statistikorganisationen sicher.
- Wir entwickeln Qualitätskriterien in der Datenevaluierung und -erhebung und setzen strategische Standards im Datenmanagement.
- Wir etablieren das Internet als wichtige Distributionsplattform für unsere Kundinnen und Kunden und erweitern damit das statistische Portfolio.

www.wien.gv.at/statistik

MUNICIPAL DEPARTMENT 23

Economic Affairs, Labour and Statistics

Municipal Department 23
Economic Affairs, Labour and Statistics
1010 Vienna, Volksgartenstrasse 3
Telephone: +43-1-4000-88615
E-Mail: post@ma23.wien.gv.at

The demand for topical information is growing. Our development into an information and knowledge society poses a great challenge to modern administrations. The provision of appropriate and objective information is therefore a basic requirement for recommendations and critical evaluations in the fields of politics, economy and administration. Municipal Department 23 offers professional services with the aim of supporting Vienna's development into a business location which opens new perspectives.

Bureau of Economic Affairs and Labour

The Bureau of Economic Affairs and Labour addresses economic development issues and provides input and guidance in the areas of labour market, research, technology and innovation. In addition, it also manages Vienna's funding schemes for universities of applied sciences.

- We analyse the current economic situation of Vienna and develop recommendations for action.
- In co-operation with external institutions we prepare analyses of economic potential in areas such as information and communication technologies, life sciences and photonics.
- We are responsible for managing funding for Vienna-based universities of applied sciences, granted in the context of competitive procedures to support innovative projects.

www.wien.gv.at/wirtschaft/standort
www.wien.gv.at/forschung

Bureau of Statistics

On the basis of federal and provincial legislation, the City of Vienna's Bureau of Statistics collects, processes, analyses and publishes statistical information. These data provide citizens, administration, business, politics and science with objective information on the demographic, social and economic situation in the federal capital of Vienna.

- We position ourselves as a statistical service provider within the Vienna City Administration, and in our capacity as Provincial Statistical Office for Vienna we ensure Vienna's representation in the relevant statistical organisations.
- We develop quality criteria in data evaluation and collection and set strategic standards in data management.
- We establish the internet as an important distribution platform for our customers and thus expand our statistical portfolio.

www.wien.gv.at/statistik